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A szerdai állatorvosi felvezetés után a 
megfelelt lovak megkezdték a hétvé-

gét egy bemelegítő versenyszám keretein 
belül, majd csütörtök reggel jött az elődön-
tők sora.
Elsőként a gyermekek, majd az ifjúságiak, 
délután a fiatal lovasok és a felnőttek lova-
goltak. A legfiatalabbaknál tavasi Eszter 
és Audrey Pins, az ifiknél ifj. szuhai gyula, 
a fiatal lovasoknál Plavecz szabrina, a fel-
nőtteknél pedig szuhai Péter várhatta az 
élről a középdöntőket, ami egyben a csa-
patverseny is volt minden kategóriában.
Pénteken kezdték a versenyzést az amatő-
rök, ahol Dér tibor tudott a leggyorsabban 
lovagolni, így ő várta az első helyről a más-
napi folytatást. A gyermek középdöntőben 
Magyar balázs és Aladin győzött. Ezen a 
napon az utolsó versenyszám a felnőttek 
kétfordulós középdöntője volt, ami egyben 
a csapatverseny eredményét is hozta, így a 
szakág pénteken délután avatott először 

bajnokot. Az idei év felnőtt csapatbajnoka 
a Máchánszky gyula régió 1-es számú csa-
pata lett Füzér gábor vezetésével, akik a 
három forduló alatt összesen19,9 hibapon-
tot gyűjtöttek. A csapat tagjai Füzér Flóra és 
Chiara, hugyecz Mariann és Chacco boy, 
weinhardt Virág és Chiclana 10, valamint 
Czékus Zoltán és ricola.
szombaton, csakúgy, mint az előző napon, 
az amatőrök kezdtek, így közülük került ki a 
hétvége második csapatbajnoka a kilenc 
starthoz állt egységből. Az első helyen az 
olimpikon göttler Vilmos által vezetett tóth 
béla régió csapata – a bohák-Debreczeni 
éva és Cortez, reisz Fanni és Caryna, 
bozsóky Zsófia és Charlotte, valamint 
sunyovszki réka és rádiháza generális al-
kotta négyes – tiszta hibátlan teljesítmény-
nyel végzett.
Az ifjúsági és a fiatal lovasok csapatverse-
nyével kezdődött a délután, ahol Pest me-
gye csapata győzedelmeskedett Janik Atti-

la edzővel az élükön. A csapattagok – 
Csetényi lea és hámor, Janik Anna és 
Cash, bognár Dóra és Calli top, valamint 
Mécs Emma és PM Chaccera – összesen 
22,6 hibapontot lovagoltak. 
A szombati napot a gyermeklovasok rend-
kívüli izgalmakat tartogató kétfordulós dön-
tője zárta. A mindkét fordulóban hibátlant 
lovagló kiss Maja Quipara Z nevű lovával 
méltán örülhetett és foglalhatta el a dobogó 
legfelső fokát, hiszen mindvégig kiváló telje-
sítményt nyújtott a párosuk. Az ezüstérem 
sorsát összevetés döntötte el, így végül az 
összevetésben egyetlen hibátlan lovaglás-
sal a Pecsora Amira lara – Chacco boy 
páros végzett a második, míg szuhai 
rodrigo és Jay-Jay a harmadik helyen. 
Vasárnap négy döntőt látott a szép időben 
bábolnára látogató népes nézőközönség. 
Elsőként az amatőrök lovagolták le a dön-
tő pályát. Ezen a napon az összevetésben 
sem talált legyőzőre kádár Attila és 

szeptember közepén a hazai 
díjugratóvilág szeme bábolnára 
szegeződött, hiszen az idén a 
ménesbirtok lovaspályája adott 
otthont a magyar bajnokságnak. 
Az időjárás kora ősziesen alakult, 
de a pálya talaja tökéletesre 
vizsgázott ezen a hétvégén is, így 
a kisebb heves zivatarok se tudták 
átírni a tervezett napirendet.

Czékus Zoltán 
neve került 
a vándorserlegre
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Navada van’t klavertje Vier nevű lova, így 
az összevetés után a lovas nyakába került 
az aranyérem. Második a kiskunhalasi 
bajnok, bohák-Debreczeni éva lett ezúttal 
Cortez nevű lován, a bronzérmes pedig 
sunyovszky réka és rádiháza generális.
Az ifjúsági lovasoknál az egész hétvégén 
jó formában versenyző gyermek Európa-
bajnok, ifj. szuhai gyula és Perthy Jackson 
ezúttal ebben a kategóriában mérte össze 
tudását a nála idősebb lovasokkal, de itt 
sem talált legyőzőre. A mórahalmi kiss 
lizanna Cloé nevű lovával, mindkét fordu-
lóban hibátlan lovaglással büszkén vehet-
te át az ezüstérmet, hiszen nagyon jó for-
mában versenyzett. bronzérmes a mindig 
tudatos és rendkívül stílusos lovaglásokat 
bemutató Janik Anna lett, ezúttal Castero 
nyergében.
Ebéd után a fiatal lovasok két fordulója kö-
vetkezett, ami alaposan átrendezte az állást. 
Végül a tavaly még ifi kategóriában arany-

érmes bognár Dóra és Calli top korosztályt 
lépve, de megőrizte bajnoki címét. Második 
Plavecz szabrina és Aktus, harmadik bosits 
boglárka és Caremos nevű lova lett.
A legnagyobb izgalmak az utolsó verseny-
számra maradtak. A kérdés az volt, ki nyeri 
az idei magyar bajnokságot, az aranyér-
met és a vele járó Fiat személygépkocsit. ki-
nek a neve kerül fel a vándorserlegre szász 
Attila, Janik Attila vagy túri József neve mel-
lé? A rendkívül technikás pálya mellett az 
extra izgalmakkal és fokozódó nyomással 
is meg kellett küzdeniük a versenyzőknek. 
érmes pozícióba csakis dupla hibátlan lo-
vaglással lehetett kerülni. A harmadik helyet 
a csodás képességű Conquistador és 
Dömse tamás szerezte meg. A második he-
lyen a család által tenyésztett Jb koronaőr 
és Jármy Vince végzett. Mindkét fiatal nyu-
godt és példás lovaglást mutatott be, és 
egyik fordulóban sem tört meg a koncentrá-
ciójuk a magas tét ellenére a felnőttek kö-

zött. A győzelmet a mezőny kiemelkedő 
képességű gyönyörű kancáját, ricolát lo-
vagló Czékus Zoltán zsebelte be. A szimpa-
tikus lovas pályafutása során először lett 
díjugrató magyar bajnok.

Az éved eddig nagyon sok sikert 
hozott Ricolával. Milyen elvárá-
sokkal érkeztél Bábolnára?
Valóban, eddig is várakozáson felül sike-
rült az évem. kicsit talán nagyobb félelem-
mel érkeztem a versenyre, pontosan ezért, 
hiszen az egész szezonban ilyen jól tudunk 
teljesíteni. Igyekeztünk a ló top formáját 
ilyen hosszan elnyújtani, és áprilistól szep-
temberig formában tartani. Ez nagyon ne-
héz feladat. Ezért is tartottam tőle kissé, 
hogy ez a jó széria nem fog már kitartani, 
és pont most, a bajnokságon lesz vége. 
szerencsére a cégemben nagyon sok teen-
dőm volt, ez elterelte a negatív gondolata-
im, és nem stresszeltem rá a versenyre. ta-

a fiatal lovas bajnok
Gratulálok a győzelmedhez. Igaz, egy kategóriával 
magasabban, de megvédted tavalyi bajnoki címed. 
Milyen elvárásaid voltak?
Akkor is és idén is Calli topot lovagoltam a magyar bajnokságon. 
A fiatal lovas válogatott csapattársaim a felnőtt mezőnyben indul-
tak, de ez nem azt jelentette, hogy könnyű dolgom volt, hiszen sze-
rintem aki bajnokságot akar nyerni, annak végig hibátlanul kell lova-
golnia. Nekünk szerencsére ez sikerült, de még így is nagyon 
szoros volt a verseny. Úgy gondolom, hogy a sikerhez sokban hoz-
zájárult, hogy nyáron Portugáliában, az Európa-bajnokságon lo-
vagolhattam technikás 145-150-es pályákon, ahol rengeteg rutint 
szereztünk.
Tavaly Budapesten, idén Bábolnán győztél, hogyan 
hasonlítanád össze a két helyszínt?
A két kedvenc versenyhelyszínem a Nemzeti lovarda és bábol-
na. Az előbbi azért, mert ott otthon vagyok, az utóbbi pedig 
azért, mert 13 évesen bábolnán nyertem az első gyermek ob-t 
másik lovammal, rádiháza bohókással.
Régóta dolgozol a Stelczer Viktor – Kovács Dóra 
edzőpárossal. Milyen a napi közös munkátok?
Nyolcéves korom óta Dórinál lovagolok, örülök, hogy elsőre si-
került olyan edzőket találnom, akikkel a mai napig jól megértjük 
egymást. sikereim is azt bizonyítják, hogy jó párost alkotunk. 
Nem oly rég voltunk túl a 6800. közös edzésen. Dórival való 
közös munkánkat a kezdetektől stelczer Viktor segíti. sokat kö-
szönhetek neki is, többek között a munkához és a lovakhoz való 

hozzáállásomat, hiszen komoly eredményeket csak szorgalom-
mal és alázatos munkával lehet elérni.
Jelenleg hogy zajlanak a mindennapjaid?
Az iskolai időszakban csak két saját lovamat, Calli topot és kro-
noszt lovagolom, mivel készülök az érettségire, így nincs annyi 
időm, mint nyáron, amikor napi négy-öt lóval is edzettem.
Mik a terveid a következő időszakra?
A fedeles szezonban Calli toppal csak keveset szeretnék verse-
nyezni, hiszen ő már 18 éves. Úgy gondolom, egy ilyen intenzív 
nyári időszak után ennyi idősen megérdemli a pihenést. remé-
lem, hogy a következő évben hasonló nagy versenyeken leg-
alább ilyen jól helyt tudunk állni.

■ bognár Dóra és Calli top
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lán jobb is volt ez így. Ennek az volt az 
eredménye, hogy a versenyre érkezés pil-
lanatától csak magammal és ricolával tud-
tam teljes mértékben foglalkozni. Célom az 
volt, hogy minél jobb teljesítményt érjek el, 
minél több hibátlan pályát tudjak teljesíteni.
Az első nap után kis híján sereghaj-
tó voltál. Ez mennyire nehezítette 
meg a következő napokat? Továb-
bi terhet raktál a válladra, vagy 
felszabadultabb lettél?
teljesen tisztában voltam vele, hogy a vadász 
elbírálás nem a mi versenyszámunk, de azt 
azért nem gondoltam volna, hogy a huszon-
hatodik helyről várom majd a középdöntőt. 
Úgy számoltam, ha az első nap az első 
húszban vagyok, akkor még bármi lehet.
A második nap a kétfordulós csapatver-
seny eléggé átrendezte a mezőnyt. Mivel 
idén a nemzetek díjában sok kétfordulós 
versenyszámot lovagoltam, így ezen a té-
ren sokat edződtem én is és a kanca is. 

Ezek a dupla fordulók nagyon megedzik a 
ló–lovas párost. Abban bíztam, hogy ez 
az előnyöm majd megmutatkozik a csapat-
versenyben, valamint utolsó nap, és úgy 
tűnik, ez nagyon jól be is jött.
Csapatban és egyéniben is arany-
érmet szereztél. Melyik volt nehe-
zebb, mikor izgultál jobban?
A fejemben mindig egy rövid időszak volt, 
így haladtam napról napra. Mindig arra 
koncentráltam, mi az aznapi teendőm, 
hogy épp az adott napon hogyan kell lova-
golni. A legvége a legnehezebb. Arra szá-

mítottam, hogy az utolsó napi második pá-
lya könnyebb lesz, hát nem így történt. A 
lebonyolítás miatt ha a végén esélyessé 
válsz, és az utolsók között indulsz, akkor az 
mindig nehezebb, és ez teszi a legnagyobb 
terhet a válladra.
A csapatversenyben is volt izgalom bőven, 
már az első pályára lovaglás előtt. Az ösz-
szetétel kicsit átalakult, mert eredetileg 
horváth balázs lett volna a csapatban, de 
lova nagyon peches sérülése miatt végül 
nem tudott indulni. A helyére hugyecz Ma-
riann került. A csapatverseny azért köny-
nyebb nekem, mert ott számíthatunk, tá-
maszkodhatunk a többiekre, és a végén 
négy páros rakja össze az eredményt. A 
csapatbajnokság két fordulója 145 centi-
méteres pályán zajlott, ez is könnyebbség 
az utolsó napi 155 centihez képest. Folya-
matosan erősödött a terhelés, és az is jó 
volt, hogy ez a szám a hétvége közepén 
volt, jobban tudtam koncentrálni is. 

Vasárnap, a döntő napján egy gom-
bostűt sem lehetett leejteni a lelátón. 
Ez hogyan befolyásolt téged?
Nagyon örültem annak, hogy ennyi néző 
jött el. Ez persze egy pici feszültséget is 
okoz, mert mindenképp jól akarunk szere-
pelni. hiszen mindenki miattunk és a leg-
jobb lovak miatt jön el, ami tényleg na-
gyon jó érzés. Az a helyzet inkább pozitív 
energiával tölt fel. A végén, amikor a célon 
átlovagoltam, és hallottam, mennyien tap-
solnak és milyen üdvrivalgás fogad, az le-
írhatatlan érzés volt.

Milyen volt Bábolnán ob-t lovagolni?
én nagyon szeretem ezt a helyszínt. Jó a 
pálya, a talaj, a környezet abszolút ideális 
a sporthoz. A boxok és a kamionparkolók is 
minden alkalommal jól vizsgáznak, ideális 
bajnoksághelyszínnek tartom a komplexumot. 
Lassan lezárjuk a szabadpályás 
szezont, és beköltözik a verseny a 
fedett lovardákba. Mik a terveid a 
szezon ezen részére?
Még a régiós bajnokságon a két lányom-
mal együtt indulok egy csapatban kecske-
méten, ezt nagyon várom. utána a te-
nyész verseny következik, oda elsősorban 
a fiatal lovaimat viszem versenyezni, közü-
lük én csak egyet lovagolok, a többivel 
karádi ármin áll majd starthoz.
A jelenlegi állás szerint a világkupa-pozíci-
óm elég jó, ha ki tudok jutni egy-két pontot 
adó versenyre, és ott jól szerepelünk, ak-
kor a legfőbb célom a Varsóban megren-
dezésre kerülő döntő lesz. 

Ricola most is megkapja a kéthetes 
karámos pihenőjét?
Igen, természetesen megkapja. tekintettel ar-
ra, hogy ő idén már csak fedelesben fog in-
dulni, egy jól megérdemelt néhányhetes pi-
henő belefér. szeretném picit visszavezetni 
a bajnokság terhelését. Egy karámozás utáni 
otthoni laza terepes időszakkal fogom újra-
kezdeni a munkát vele. De két hét teljes pi-
henőt kap, nem ülünk fel rá, utána fokozato-
san hozzuk majd vissza óvatosan a munkába. 

Katona Linda

■ 1. Czékus Zoltán és ricola ❙ 2. Jármy Vince és Jb koronaőr ❙ 3. Plavecz szabrina és Aktus – a háttérben az idei felnőtt bajnok nyereménye, 
a Fiat 500 hybrid, amelyet a kb Autoteam Fiat és Jeep Márkakereskedés ajánlott fel
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